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 Uzávěrka tohoto čísla: 19. července 2021 

 Obecní zpravodaj TŘEBICHOVICKÝ MĚSÍČNÍK  
Periodický tisk územního samosprávného celku vychází  
12x ročně. Vydává Obec Třebichovice, 273 06 Třebichovice 89 

MK ČR E 13890 
 
Připravila:  M. Jehličková (mj) 
Příspěvky:  D. Květoň, L. Kejkrtová 

Úřední hodiny OÚ Třebichovice  
Po:  8.00 – 13.00  18.00 – 20.00 
Út:  zavřeno  
St:  8.00 – 13.00  15.00 – 17.00 
Čt:  zavřeno 
Pá:  zavřeno 
 

Po telefonické dohodě je možné sjednat návštěvu  
i mimo úřední hodiny. 
 

Telefon:  312 672 216 
E-mail:  obectrebichovice@seznam.cz 
URL:  www.trebichovice.cz 
 

 

 

Informační zpravodaj Třebichovický měsíčník najdete také na webových stránkách obce www.trebichovice.cz 

d 

V Ý T Ě Ž E K  Z  Č E R V N O V É  B U R Z Y   

8 0 0 0  K č  
B Y L  P O S L Á N  N A  Ú Č E T  S P O L K U :  

 

SPECIÁLNÍ PEČOVATELSKÁ SLUŽBA, z.s.  

Hřebečská 2680, 272 01 Kladno 

web: www.sps-kladno.cz  

č. účtu: KB 2180790247/0100 

D Ě K U J E M E  V Š E M ,  K T E Ř Í  S E  N A  A K C I  
P O D Í L E L I  J A K  P Ř Í P R A V O U ,  T A K  N Á K U P E M  

Obůrka Podháj  

zve k návštěvě 

všechny, 

kteří chtějí 

strávit  

příjemný den  

v přírodě  

ve společnosti 

zvířat.  

Navštívit ji 

můžete  

každý den  

mezi 11. a 18.,  

o víkendech  

do 19 hodin 

mailto:obectrebichovice@seznam.cz
http://www.trebichovice.cz/
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I N F O R M A C E  Z  O Ú  

USNESENÍ Z 5. VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ ZO TŘEBICHOVICE  
KONANÉHO DNE 21. 6. 2021 

US NE SE NÍ  č .  3 /5 VZ / 20 21  

ZO Třebichovice projednalo závěrečný účet bez výhrad za r. 2020 včetně zprávy  
o výsledku hospodaření za rok 2020 a přijalo souhlas s celoročním hospodařením bez 
výhrady. 

US NE SE NÍ  č .  4 /5 VZ / 20 21  

ZO Třebichovice schvaluje dle ustanovení § 84 odst. 2 písm. b) zákona 128/2000 Sb.,  
o obcích (obecní zřízení) účetní závěrku roku 2020 včetně výsledku hospodaření za rok 
2020. 

US NE SE NÍ  č .  5 /5 VZ / 20 21  

ZO Třebichovice souhlasí s uzavřením dodatku č. 4 ke smlouvě o dílo č. 1SoD/2020  
se společností FIMOREK stavební a obchodní spol. s r.o. 

US NE SE NÍ  č .  6 /5 VZ / 20 21  

ZO Třebichovice souhlasí se zadáním vyhotovení projektových dokumentací přidružených 
projektů k hlavnímu projektu II/Třebichovice – PD dodavateli SAGASTA s.r.o., IČ 4598555 
dle předložené cenové nabídky ve výši 423 000 Kč.  

US NE SE NÍ  č .  7 /5 VZ / 20 21  

ZO Třebichovice se usneslo souhlasit s podpisem Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 
věcného břemene – služebnosti, název stavby „IV-12-6024774 Třebichovice č. parc. 
391/17+18 smyčka kNN“ se společností ČEZ Distribuce, a.s., se sídlem Teplická 874/8, 
405 02 Děčín, IČ: 24729035, zastoupenou na základě plné moci společností 
ELEKTROMONT Matějka, a.s., se sídlem J. Šotky 445, 271 01 Nové Strašecí,  
IČ 25732633.  

US NE SE NÍ  č .  8 /5 VZ / 20 21  

ZO Třebichovice se usneslo souhlasit s uzavřením VEŘEJNOPRÁVNÍ SMLOUVY  
o poskytnutí dotace z rozpočtu obce Třebichovice na rok 2021 pro Obůrka Podháj, z.s., 
IČ 106 90 000 ve výši 30 000 Kč. 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
   

Červnové veřejné zasedání bylo „okořeněno“ promítáním, kde byl 

představen projekt rekonstrukce silnice s názvem „II/118 Třebichovice - 

PD“, který provádí pro vlastníka komunikace společnost Sagasta s.r.o. Jedná 

se o rekonstrukci části komunikace od konce obce Vinařice, přes 

Třebichovice, ukončenou u první odbočky do nové zástavy v obcí Hrdlív.  

V prvním úseku od Vinařic po počátek zahrádkářské kolonie dojde  

k recyklaci vozovky se zachováním výškových a šířkových hodnot 

(odfrézování povrchu, pokládka živice 16 cm), dojde k pročištění  

a reprofilaci příkopů, k obnově/opravě propustků, jejich opatření svodidly, 

zlegalizování neoficiálních vjezdů z pozemků, apod.  

Před odbočkou do zahrádkářské kolonie začíná úsek, kde se počítá s novou 

konstrukcí vozovky. V šíři 5,5 m (v obloucích až 6,5 m) bude odebráno až 

0,5 m zeminy pro nové souvrství + ještě 70 cm pro zřízení aktivní zóny 

(důvodem jsou podkladní jíly). 

Je navrženo po dohodě obcí Vinařice a Třebichovice zastávku směrem do 

Kladna přesunout k cihelně. 

Na straně cihelny je uvažováno s novým chodníkem. Obec poptá  

u SAGASTY samostatný projekt řešící pokračování chodníku jako další 

stavební objekt. Končit by měl u posledních domů v obci. Současně by měl 

projekt řešit inženýrské sítě (voda, kanalizace). 

Prosíme občany, kteří bydlí podél komunikace od parku dále směr 

cihelna a nemají domovní vodovodní přípojku a měli by zájem si 

zaplatit její projekt a následnou realizaci, aby kontaktovali obec. 

Momentálně jednáme s vodárnami o možnosti prodloužení řadu. 

S chodníkem podél silnice se počítá ve trase toho současného, přičemž na 

protější straně by měl být prostor pro parkování několika vozidel. U parku 

vznikne nový přechod pro chodce.  

 
Další souběžný projekt, který obec zadá, bude řešit prostor okolo 

zděné autobusové čekárny, která nevyhovuje svými parametry, měla 

by zde být zřízena parkovací stání, vyřešeno umístění kontejnerů, vše 

v souvislosti s výstavbou trafostanice zde. 

V zúženém úseku je počítáno s přeložkou komunikace do prostoru 

po demolicích budov a nově s chodníky podél domů na jižní straně. 

Dále je zde třeba řešit nájezd na obecní plochu, vybudovat obslužnou 

komunikaci pro nájezd ke kontejnerům a k budovám s možností 

výjezdu ke kapličce, kde je třeba zlegalizovat výjezdy na hlavní 

silnici. 

Přechod u COOP bude zachován, následuje zpevněná plocha od 

hasičárny po pneuservis, chodník zůstává na protější straně. Svah, 

pod nímž probíhá výstavba, bude řešen opěrnou zdí se svodidly, 

v místech, kde se dnes odstavují auta, zůstane parkovací plocha. 

Dále se počítá s protažením chodníku do konce obce, s rozšířením 

komunikace v prostoru zatáčky, za hřbitovem končí část, která řeší 

souvrství a následuje opět recyklace povrchu vozovky až do počátku 

obce Hrdlív. 

V neposlední řadě řeší projekt také pochozí plochu mezi obcemi, 

která při rekonstrukci vznikne. O její financování (projekčně  

i realizačně) se podělí obě obce. Součástí projektu je i obnova 

dešťové kanalizace. 

Po vydání územního souhlasu bude následovat další stupeň 

dokumentace pro stavební povolení, předpoklad realizace se 

odhaduje 2023 až 2025, po etapách.  mj 

  

POZVÁNKA  
na veřejné zasedání zastupitelstva 

 

v pondělí 23. srpna 2021  

od 18.15 hodin  

v malém salonku 

 

Program zasedání: 
 

1. Zpráva o plnění usnesení  
z minulého zasedání  

2. Rozpočtové opatření č. 7/2021 

3. VZMR – Doplnění chodníku v horní 
ulici (u bytovek) – výběr 
dodavatele 

4. VZMR – Doplnění chodníku ke 
hřbitovu – výběr dodavatele 

5. Návrh na vyřazení drobného 

dlouhodobého hmotného majetku 

6. Záměr prodeje částí pozemků za 
účelem revitalizace Knovízského 
potoka Povodí Vltavy, státní 
podnik 

7. Humanitární dar pro Moravu 

8. Různé 

Změna programu vyhrazena,  
sledujte stránky obce a vývěsku. 
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N O V É  O F I C I Á L N Í  

WEBOVÉ STRÁNKY   

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

A P L I K A C E  
V OBRAZE  

Chcete být informováni o aktualitách z našeho webu? 
Chcete mít k dispozici důležité informace od nás ve 
vašem chytrém telefonu? 

Právě pro vás je určena naše nová mobilní aplikace – 
V OBRAZE. 

Aplikace vám přináší přehled aktualit z našeho webu, 
upozorní vás na nově vložené zprávy, dozvíte se včas 
o pořádaných akcích, můžete si prohlédnout fotografie 
nebo dokumenty vyvěšené na úřední desce. Do 
aplikace se nemusíte registrovat, neposkytujete žádná 
osobní data. 

Jaké informace v aplikaci najdete? 

• pozvánky na akce 

• fotogalerie 

• aktuality 

• záznamy z úřední desky 

Co k aktivaci aplikace potřebujete? 

• mít chytrý telefon nebo tablet s operačním 
systémem Android či iOS 

• přístup na internet 

• místo v úložišti telefonu cca 13 MB 

Jak si aplikaci stáhnout? 

• Ve vašem telefonu si otevřete aplikaci 
Obchod Play, App Store nebo HUAWEI 
AppGalery. 

• Do vyhledávacího okna zadejte název  
„V OBRAZE“ 

• Klikněte na Instalovat 

• Po nainstalování klikněte na položku 
Otevřít (povolit oznámení) 

• Po otevření přidejte nový odběr.  
Lze sledovat i více obcí a měst 

• Po výběru obce se data z webu automaticky 
nahrají do aplikace 

• Aplikaci si můžete stáhnout pomocí odkazů, 
nebo QR kódů 

Více informací, například jak nastavit sledování naší 
obce v aplikaci najdete na www.aplikacevobraze.cz. 

Oficiální stránky obce Třebichovice mají od 1. 7. 2021 jinou 

podobu. Důvodem je změna provozovatele webových stránek, 

kterým je společnost Galileo Corporation s.r.o.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Proč ta změna? 

Internetové stránky a mobilní aplikace subjektů veřejné správy musí být pro 

své uživatele vnímatelné, ovladatelné, srozumitelné a stabilní. Praví tak 

zákon o přístupnosti. 

Za přístupnou lze obecně považovat takovou internetovou stránku či 

mobilní aplikaci, kterou bude osoba se zdravotním postižením schopna  

i přes svůj zdravotní hendikep za pomocí asistivních technologií nebo 

specializovaných programů, které má k dispozici, efektivně používat. 

Povinné subjekty musely zrevidovat své webové stránky, jestli jsou 

naplněny požadavky stanovené zákonem o přístupnosti, resp. evropskou 

směrnicí o přístupnosti. Obec při té příležitosti změnila poskytovatele 

služeb také proto, že nabízený redakční systém vybrané společnosti je 

značně sofistikovaný a lze jej v budoucnu velice zajímavě rozšiřovat.  

Zatím se nabízí první novinka pro vás, pro 

občany. Tou je mobilní aplikace s názvem 

V OBRAZE. Je to podobné aplikaci Mobisys, 

kterou nyní používáme. Ta má ale navíc modul 

pro zasílání klasických SMS zpráv pro ty z vás, 

kteří chytré telefony nemají. Nicméně Mobisys 

budeme pomalu opouštět a přesuneme se do 

prostředí nové aplikace, která je spojená 

s webovými stránkami a vše, co na ně bude 

vloženo, objeví se také v této aplikaci. Pro toho, 

kdo stránky obsluhuje je to velké zjednodušení, 

uživatelské prostředí je opravdu příjemné. 

Pomocí této aplikace lze prohlížet nejen 

aktuality, ale také úřední desku nebo galerii.  

Vložené akce jsou vázány navíc na 

kalendář, takže např. otevřením na 

datu 31. 7.  zjistíte, co vše v ten den 

lze navštívit. Takže se můžete vydat 

třeba do Obůrky za zvířátky, na 

kolotoč do Smečna a večer zajet na 

Berounku shlédnout divadelní 

produkci našeho Třebivadla. 

Postup ke stažení najdete ve 

vedlejším sloupci a na webu. mj 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  

https://play.google.com/store/apps/details?id=cz.onlineteam.ocelot
https://apps.apple.com/cz/app/v-obraze-vim-co-se-deje/id1128876118?l=cs&ls=1
https://appgallery.huawei.com/#/app/C104193039
https://appgallery.huawei.com/#/app/C104193039
https://www.aplikacevobraze.cz/
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R E V I T A L I Z A C E  K O R Y T A  K N O V Í Z S K É H O  P O T O K A  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V pondělí 12. července byla v sídle OÚ představena studie 

proveditelnosti záměru revitalizace části Knovízského potoka 

v říčním km 17,825 až 19,380. Investorem akce je Povodí Vltavy 

s.p. a studie pochází z dílny společnosti ENVISYSTEM s.r.o., 

která pro Povodí projekt připravuje.  

Pokud dojde k dohodám s vlastníky přilehlých pozemků, 

připraví projektant další stupeň dokumentace, kde by již měly 

být čitelné konkrétnější úpravy, nicméně zatím jsme na začátku 

a řešíme, kdo z vlastníků jaký kus území postoupí této přírodě 

jistě nakloněné revitalizaci.  

Když píši tenhle článek, je právě po přívalovém dešti (13. 7. 

2021, 22 hodin). Trval cca 45 minut a naplnil koryto potoka po 

okraj. Voda, která za běžného stavu plynule a tiše protéká 

korytem, nyní hučí a zdá se, že mi pod okny burácí nějaký 

veletok. Vy, kteří bydlíte poblíž potoka, mi dáte za pravdu. Za 

pár hodin ale voda odteče a nad hladinou se opět rozhostí ticho 

letní noci. A právě zahloubené úzké koryto uměle narovnaného 

potoka je důvodem rychlého odtoku vody.  

Chystaná revitalizace by měla spočívat v rozvolnění koryta  

a břehů, vzniknout by mělo složené koryto v podobě misky šířky 

10 ÷ 30 m (sklon svahů 1:5 až 1:10), ve které bude mírně 

meandrovat miskovité koryto šířky ~2 m zahloubené ~0,3 m 

s vloženými balvanitými prahy á 5÷15 m.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Cílem je rozšířit vlastní aktivní nivu koryta, zadržet vodu 

v krajině, v zastavěném území obce zlepšit alespoň průběh 

menších povodní (Q1 až Q20), mimo zástavbu se naopak snažit 

o zmenšení zahloubení koryta a dostat co nejdříve vodu z koryta 

do přilehlé široké nivy – tedy využít stávající retenci území  

a zlepšit průběhy povodňových průtoků níže po toku. V úsecích, 

kde nebude možnost vykoupit navazující břehové pozemky, bude 

navýšena niveleta dna, koryto rozčleněno balvanitými prahy  

a břehy rozvolněny v rámci pozemku Povodí. V co největší míře 

bude omezeno případné kácení vzrostlých stromů na obou 

březích. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Chtěla bych poděkovat všem, kteří přišli a svými 

názory a postřehy přispěli do diskuze. Zazněla i kritická 

slova odpůrců myšlenky, ale i ta byla vyslyšena  

a věřím, že se v průběhu realizace projektu vše vyjasní, 

nikdo nebude poškozen a obcí bude protékat Knovízský 

potok ke spokojenosti všech.  mj 

ilustrační foto: Prokopský potok po dokončení revitalizace 

CO REVITALIZACE PŘINESE 

• ZVĚTŠENÍ ČLENITOSTI KORYTA A JEHO 

ROZVOLNĚNÍ (resp. vytvoření různorodého toku 

snížení podélného sklonu dna a rychlostí proudění) 

• ZLEPŠENÍ ŽIVOTNÍCH PODMÍNEK PRO VODNÍ 

ŽIVOČICHY A ROSTLINY – KASKÁDA NÍZKÝCH 

VZDOUVACÍCH BALVANITÝCH PRAHŮ A TŮNÍ 

• ROZŠÍŘENÍ AKTIVNÍ NIVY KORYTA NA 15 ÷ 30 m, 

ZVĚTŠENÍ JEJÍ KAPACITY A JEJÍ PROPOJENÍ 

S NAVAZUJÍCÍ ÚDOLNÍ NIVOU – PŘEVÁŽNĚ NA 

PRAVÉM BŘEHU 

• ZADRŽENÍ VODY V KRAJINĚ 

• V ZASTAVĚNÉM ÚZEMÍ OBCE ZLEPŠIT ALESPOŇ 

PRŮBĚH MENŠÍCH POVODNÍ (Q1 AŽ Q20) 

• MIMO ZÁSTAVBU SE NAOPAK SNAŽIT O ZMENŠENÍ 

ZAHLOUBENÍ KORYTA A DOSTAT CO NEJDŘÍVE 

VODU Z KORYTA DO PŘILEHLÉ ŠIROKÉ NIVY 

(VYUŽITÍ RETENCE ÚZEMÍ)  

• NA ÚZEMÍ ZASTAVĚNÉ ČÁSTI OBCE SE BUDE 

NÁVRH BLÍŽIT PARKOVÉ ÚPRAVĚ 
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Velkou část pozemků by měla postoupit obec. Proto vyvěšuje podle zákona o obcích níže uvedený záměr. Pokud se proti němu 

občané nevyjádří, bude jeho schvalování na programu srpnového zasedání. 

 

Obec Třebichovice zveřejňuje podle § 39 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb.,  

o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů 

Z Á M Ě R  P R O D E J E  Č Á S T Í  P O Z E M K Ů   

Z A  Ú Č E L E M  R E V I T A L I Z A C E  K N O V Í Z S K É H O  P O T O K A   

P O V O D Í  V L T A V Y ,  S T Á T N Í  P O D N I K  

 
Obec Třebichovice jako vlastník níže uvedených pozemků má záměr prodat společnosti Povodí Vltavy, státní podnik 

(PVL), části pozemků za účelem revitalizace Knovízského potoka.  

 

Parcelní číslo 
dle KN 

Celková 
výměra 

parcely (m2) 
Číslo LV Druh pozemku 

Odhadovaná 
plocha 

trvalého 
záboru (m2) 

Odhadovaná 
plocha dočasného 

záboru (m2) ** 

 

342/1 12849 10001 ostatní plocha 1483 90 

808/1 345 10001 ostatní plocha 6 30 

792 894 10001 ostatní plocha 12 40 

7 1591 10001 zahrada 343 200 

381/18 10 10001 orná půda 10 - 

   celkem 1854  

 
Jedná se o pozemky okolo fotbalového hřiště v předpokládaném rozsahu 1854 m2. Cena za m2 bude stanovena na základě 

znaleckého posudku vyhotoveného na náklady PVL. Náklady spojené s oddělením a prodejem částí pozemků ponese 

PVL. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

K tomuto záměru se lze vyjádřit nebo podat jiné nabídky písemně na adresu obce Třebichovice 

(Obecni úřad Třebichovice 89, 273 06 Libušín) do 20. srpna 2021. 

Nabídky či námitky doručené po tomto termínu nemusí být zohledněny. 

  

Předpokládaný zábor je znázorněn na mapce,  
jedná se o šrafované pozemky: 

Parc. č. 342/1 – Fotbalové hřiště 

Parc. č. 7 – Zahrada  
za transformátorem 
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M OT O S R A Z 2 0 2 1  
 

Letos se uskutečnil již jedenáctý MOTOSRAZ. 

Musím říci, že to byla akce opravdu vydařená!  

Z celého širého okolí se k nám do Třebichovic 

sjelo na 77 motorek, což je absolutní rekord! 

Rekordní byla také návštěvnost, ale díky skvělé 

organizaci se vše bez problémů zvládlo! 

Stejně jako v předchozích ročnících nás 

navštívili i pánové v historický vozidlech 

Veřejné bezpečnosti (Tatra 603 a Škoda 

Favorit), kteří doprovázeli celou trasou 

spanilou jízdu za zvuku sirén. Tímto bych jim 

chtěl poděkovat za to, že nás řadu let 

navštěvují. 

Spanilá jízda startovala ve 13:00 a burácení 

výfuků vyhnalo do ulic velké množství 

přihlížejících, nejen u nás ve vsi, ale také 

v dalších obcích, jimiž trasa spanilé jízdy 

vedla. 

Po příjezdu zpět na místo konání byla pro 

motorkáře připravena bohatá tombola, za 

kterou bych rád poděkoval všem našim 

sponzorům, u které asistovala spolu se mnou 

Klárka Jakešová a tímto bych jí chtěl 

poděkovat za pomoc. 

Dále bych chtěl poděkovat i dámám u vstupu. 

Paní Nině Horníkové a paní Daně Janků. 

Děkuji za to, že měly celý den trpělivost 

bedlivě sledovat dění celé akce a hlídat aby 

nikdo ,,neproklouzl“ bez placení. Dámy, 

děkuji!  

Celým dnem nás provázel skvělý DJ Vánis, 

který se svým mixážním pultem dokáže 

opravdové zázraky! Díky němu jsme měli celý 

den stále co poslouchat a myslím, že si každý 

přišel na své. Průřez hudebními žánry byl dle 

mého názoru opravdu super a i jemu bych chtěl 

poděkovat! 

Večer k tanci i poslechu hrála kapela IKAROS. 

Díky nim byl náš pomyslný taneční parket 

opravdu nabitý. V přestávkách kapely 

probíhaly soutěže, u kterých jsme se všichni 

pobavili a každý výherce odcházel s velmi 

pěknými a hodnotnými cenami.  

Závěrem bych chtěl poděkovat všem členům 

klubu MOTO Případov. Jste skvělí a je dobře 

že tuto akci každý rok pořádáte. Přeji vám, aby 

každý další ročník byl takhle vydařený jako byl 

ten letošní! Děkuji!          David Květoň 
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D I K O B R A Z I   
N A  Ú T Ě K U  

 

 

 

 

 

 

 

Představte si, že vlastníte dva 

dikobrazy, kterým postavíte bydleni 

z čediče a železa, takže nic, co by se 

dalo rozkousat, zkrátka máte pocit, 

že jsou zabezpečeni a úprk je takřka 

nemožný... 

A jednoho dne vám brzy ráno pípne 

mobil, kde vám kamarád myslivec 

posílá úlovek z fotopasti – dikobraz, 

jak si baští kukuřici na krmelišti pro 

divočáky. To byla hodně studená 

ranní sprcha! Ted´ si říkáte, jak se to 

mohlo stát? Přelezla? Podhrabala se? 

Utekla jedna nebo obě? Taková 

bezmoc. 

Na místě zjišťujete, že ohrádka je 

prázdná, dikobrazi jsou minulostí a o 

to větší šok byl, že dvířka byla 

otevřená, přestože den předtím byla 

zavírána tak, jako vždy... 

Ani jsme nedoufali, že naše dikobrazy 

ještě vůbec někdy uvidíme, ale hned 

následující den telefonát, zda nám 

nechybí dikobraz – byl viděn, jak jde 

po silnici ke hřbitovu do Vinařic... 

A tímto se odstartovalo naše noční 

ježdění po trase Třebichovice – 

Vinařice sem a tam, kolikrát do dvou 

hodin do rána, krátké zdřímnutí  

a opět do terénu.  pokračování  

 

  
 

 

 

 

 

 

Někteří z vás si možná vzpomenou na paní Krausovou ze Studánek, která tu 

hospodařila a starala se o velkou zahradu. Současní vlastníci Jirka a Lenka k zahradě 

přidali další pozemky a vznikla oáza plná zvířátek všeho druhu. „Zachvátila“ je totiž 

myšlenka zřídit tady zvířecí park, který by byl otevřen veřejnosti. Když s ní poprvé 

předstoupili před obec, zda bychom proti tomu nic neměli, nikoho ani ve snu 

nenapadlo, že se do toho pustí s takovou vervou.  

Jejich nadšení je obdivuhodné. Myslím, že si málokdo z nás dovede představit, co 

všechno je třeba podstoupit, aby se taková myšlenka stala skutkem. A ona se opravdu 

skutkem stala! Celý projekt je sice teprve v plenkách, ale nápady přicházejí každým 

dnem. A co vše se podaří zrealizovat, to ukáže teprve čas. Ale už nyní je Obůrka 

otevřena všem zájemcům. A k vidění je toho opravdu hodně. Tak se tam spolu pojďme 

vypravit!  

Přicházíme ke vstupní bráně, kde se v koutě krčí nenápadná kasička. Vstupné se tu 

neplatí, ale pokud chcete přispět na obživu zvířátek, tak neváhejte. Však sami dobře 

víte, že zadarmo toho moc na světě není... A pokud nesete tvrdé pečivo, buďte opatrní, 

protože přejídat se pečivem může být pro zvířata někdy nebezpečné. Ale kousky 

mrkve nebo jablíček si vezměte určitě do kapsy, budou se hodit! 

Tak co se to tu vlastně děje? V té Obůrce, 

ze které je neustále slyšet zvuk pily  

a kladiva, ptám se zakladatelů spolku 

Lenky a Jirky? 

Lenka: Loni v létě jsme dostali takový 

nápad, že by na tomto místě byl hezký malý 

zoo park, protože zvířátek jsme už v tu 

dobu měli opravdu dost a v Obůrce do té 

doby bydlely jen kozy a ovce, které pravda 

udržovaly zeleň na uzdě.  

Proto jsme v loni v létě začali připravovat 

pozemek na tu velkou proměnu. Nejprve 

úklidem – výřez suchých dřevin, úklid 

popadaných větví a vyhrabání větviček  

a mechu, pálení ohňů. V tomto období jsme 

snědli snad nejvíce buřtů. 

Doma jsme vzali arch papíru a tužku, na 

který jsme si načrtli, jak by to mohlo 

vypadat a kde by co mohlo být.  

 Jirka: Ve skutečnosti je to vše úplně jinak, 

protože ty nejlepší nápady přicházejí  

v terénu. 

Tak se pochlubte, co je u vás k vidění. 

O kozách a ovečkách se všeobecně ví, 

jejich projevy nelze neslyšet, rozléhají 

se údolím, ale proslýchá se, že tu máte 

i klokana?!  

Jirka: Máme tady klokana Bennettova – 

jediný druh, který snáší naše klimatické 

podmínky. Je ještě trochu plachý a nemá 

rád prudké pohyby, ale na svého krmiče 

už si pomalu zvyká a dovolí přiblížit se na 

2 metry.  

Lenka: Ze Sak jsme přivezli naše dva 

nosály červené, jsou to dva samečci, ale 

protože spolu žijí od svých útlých let, 

vycházejí spolu skvěle a k šarvátkám 

dochází výhradně pouze při krmení. 
  

Obůrka Podháj: Vede k ní stále stejná cesta – okolo vily Humlových, za 
bytovkou doprava, přes mostek, polňačkou, pak zatáčka a mírně do 
kopečka a už stojíme u brány. Dovede vás sem i nově upravená cesta 
kopírující trasu dávno zrušené železnice nad hřištěm. Zabloudit opravdu 
nemůžete. Všude po obci jsou umístěny ukazatelé a bezpečně vás 
přivedou do místa určení... 



S T R A N A  9 TŘEBICHOVICKÝ MĚSÍČNÍK  Č E R V E N E C  2 0 2 1  

 

Nikde jsme je neviděli, ale poznatků 

o jejich pohybu bylo stále čím dál 

tím víc. 

První uprchlice se vrátila sama třetí 

den na svobodě.  

A to jsme zjistili, jaká jsou to chytrá 

zvířátka. Už se stmívalo, když Jirka 

odjel z Obůrky, ale já jsem ještě 

chtěla chvíli zůstat a relaxovat. Ani 

ne pět minut poté, kdy za Jirkou 

bouchla vrata, se v dáli objevila 

jedna z dikobrazích uprchlic  

a štrádovala si to přímo ke svému 

bydlení, kam pokukovala, jestli tam 

náhodou není něco na zub. 

Ta potvůrka čekala, až vypadneme, 

aby měla volné pole na svoje noční 

hodování, jenže nepočítala s tím, že 

tam není sama a asi se hodně divila, 

když se za ní dvířka velmi rychle 

zavřela. 

Po týdnu se podařilo chytit i druhou, 

a to díky hodným lidem, kteří nám 

zavolali, že k nim chodí na zahrádku 

na petrželku, umožnili nám u nich 

na zahradě nalíčit sklopec plný samé 

voňavé zeleniny, do kterého se 

následující den chytla. 

Nakonec vše dobře dopadlo a obě 

dikobrazí slečny už opět bydlí ve 

svém nedobytném hradu z čediče. 

Tímto děkujeme všem, kteří nám 

podávali cenné informace, díky 

kterým mohla být odchycena!  

A na závěr – dikobrazi jsou notoričtí 

útěkáři, zdolali zoo Brno, Plzeň  

a dokonce i Prahu, i přes to všechno 

je tu už po druhé honit nechceme.  

 Lenka Kejkrtová 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

Jak se stane, že jsou v chovu dva kluci?   

Lenka: Ke Kvídovi jsme sháněli jeho drahou 

polovičku, kterou jsme nakonec sehnali v 

ZOO Plasy u Plzně. Po 14 dnech jsme si 

všimli, že ona není ona, ale on. Naše 

původní samička už byla prodaná a malého 

nosálka už jsme vracet nechtěli. 

Jirka: Kozy samozřejmě nesmí chybět, 

protože to jsou zakladatelky a také 

neuvěřitelně chytrá a vynalézavá zvířata, 

které utečou z každé oplocenky.... Tak 

schválně, kdo z vás nám volal, že jsou 

venku? Musíme zaklepat, od té doby, co se 

jim postavil plot z kari sítí v kombinaci se 

dřevem, je rázem po problému. 

Lenka: A tohle je (viz tajenka v křížovce na 

další straně) – mývalí slečna. Kdo s ní už 

měl tu čest, tak ví, že ona je prostě "blázen". 

Jirka: Ouessantské ovečky - nejmenší 

druh ovcí, do jejich ohrádky je možno 

vstoupit a podrbat je za uchem. 

Lenka: A teď přicházíme k místu, kde 

můžeme vidět dvojici lišek korsak, které 

jsme mohli pořídit včetně jejich ubikace za 

finanční podpory obce. Jejich původní 

domovinou je Asie, jsou menší než naše 

liška obecná, ale mají delší nohy a uši. Liška 

korsak dává především přednost masné 

stravě, hlavně drobným savcům a ptákům, 

ale neodolá ani hmyzu, různým bobulím 

nebo ovoci.  

 A jaké jsou vaše další plány?  

Lenka: My samozřejmě budeme budovat 

dál, protože máme spoustu nápadů. A 

nejsou to jen zvířecí nápady! Chceme 

například obnovit cestu přes pole do Sak. 

Tak to by bylo skvělé, protože obnově 

cestní sítě se věnují lidé i z okolních 

obcí. Okruh Třebichovice, Saky, 

Jemníky, Pchery, Vinařice se stává 

realitou!  

Jirka: Máme také nápad postavit 

rozhlednu... Ten nápad se teprve rýsuje, 

ale věříme, že to vyjde. Byl by z ní krásný 

pohled ... 

Tak to musím potvrdit, protože výhled 

od vás na Třebichovice je úchvatný,  

a když bychom vystoupali výš.... 

nádhera! To by byl rozhled! Úplně to 

vidím! Zrovna se k vám po cestě blíží 

skupina dětí, že by škola?  

Lenka: Chodí sem děti ze škol, školek, 

dokonce máme ohlášenou návštěvu dětí 

z třebichovického letního tábora, který 

začíná 16. srpna právě u nás. Tak se na 

táborníky moc těšíme a připravíme jim 

něco dobrého na zub.  

Jirka: Obůrka je samozřejmě veřejnosti 

přístupná. V sobotu a v neděli od 11:30 - 

19:00. Návštěvníky, kteří za námi jedou 

autem prosíme, aby parkovali u COOPu. 

Lenka: O letních prázdninách připra-

vujeme akci noční prohlídku. O termínu 

budeme včas informovat. 

Tak já děkuji za prohlídku, je to tady 

moc příjemné a já doporučuji všem, aby 

se sem vypravili. Nebudete litovat, stojí 

to za to!  

A Jirkovi, Lence a Libuši (další 

zakladatelka spolku) jakožto všem, 

kteří se tu snaží udělat na světě krásné 

místo k životu, přeji, aby se jim dařilo, 

byli zdrávi a spokojeni!  mj 

 
  



S T R A N A  10 TŘEBICHOVICKÝ MĚSÍČNÍK  Č E R V E N E C  2 0 2 1  

 
  



S T R A N A  11 TŘEBICHOVICKÝ MĚSÍČNÍK  Č E R V E N E C  2 0 2 1  

 
  



S T R A N A  12 TŘEBICHOVICKÝ MĚSÍČNÍK  Č E R V E N E C  2 0 2 1  

 
 


